
Protokół
z posiedzenia Rady Dydaktycznej dla kierunków:

Europeistyka, Europeistyka — studia europejskie

z dnia 2 czerwca 2022 r.

1. Przewodnicząca powitała członków Rady Dydaktycznej dla kierunków: Europeistyka,

Europeistyka — studia europejskie. Została sprawdzona lista obecności oraz

stwierdzono quorum.

2. Przewodnicząca dr hab. Justyna Miecznikowska przedstawiła porządek obrad Rady

Dydaktycznej i następnie zapytała Radę Dydaktyczną czy ma jakieś uwagi,

komentarze lub wnioski do zaproponowanego porządku obrad.

3. Nikt nie wyraził sprzeciwu lub uwag, w związku z czym dr hab. Justyna Miecznikowska

zarządziła głosowanie nad przyjęciem porządku posiedzenia.

4. Głosowanie nr 1 – Przyjęcie porządku posiedzenia:

Głosujących: 11

Za: 11

Przeciw: 0

Wstrzymało się: 0.

5. Przechodząc do punktu drugiego posiedzenia, czyli zatwierdzenia protokołu

posiedzenia Rady Dydaktycznej z dnia 10 marca 2022 r.,

dr hab. Justyna Miecznikowska zapytała członków Rady Dydaktycznej czy mają uwagi

do protokołu. Wobec braku dalszych uwag i komentarzy do protokołu z dnia 10 marca

2022 r. Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

6. Głosowanie nr 2 – zatwierdzenie protokołu posiedzenia Rady z dnia 10 marca 2022 r.:



Głosujących: 11

Za: 11

Przeciw: 0

Wstrzymało się: 0.

7. W dalszej kolejności Przewodnicząca przeszła do punktu 3.,

czyli do dyskusji nad uruchomieniem kierunku studiów europeistyka, I stopień, studia

niestacjonarne (zaoczne).

8. Do głosu zgłosił się Dyrektor Centrum Europejskiego dr hab. Kamil Zajączkowski, który

zaznaczył, że po licznych dyskusjach i konsultacjach między Centrum Europejskim, a

Wydziałem Nauk Politycznych i Studiów Międzynarodowych w sprawie uruchomienia

studiów I stopnia na kierunku europeistyka na studiach zaocznych lub wieczorowych

ustalono, że najlepszym wyborem będą studia niestacjonarne. Pan Dyrektor

poinformował, że propozycja studiów zaocznych wynika z analizy rynkowej. Ponadto

dr hab. Kamil Zajączkowski zwrócił uwagę, że studia niestacjonarne pozwoliłyby na

dalszy rozwój obydwu jednostek, a studia zaoczne mogłyby być „polem

doświadczalnym” dla studiów dziennych poprzez wprowadzanie zmian

programowych na nich zainicjowanych. Kończąc swoją wypowiedź Pan Dyrektor

poprosił o poparcie Rady Dydaktycznej dla propozycji studiów zaocznych na I stopniu

europeistyki od roku akademickiego 2023/2024.

9. Następnie głos zabrał dr hab. Maciej Raś, który poparł wypowiedź swojego

przedmówcy. Pan Profesor zaproponował, żeby teraz odbyć dyskusję merytoryczną

na temat programu studiów, natomiast głosowanie nad projektem uchwały odłożyć

na późniejszy termin w trybie obiegowym.

10. W dalszej kolejności zabrała głos dr Anna Ogonowska, która zauważyła, że należałoby

podjąć dyskusję i głosowanie w trybie obiegowym po ustaleniu budżetu, ale jeszcze



przed posiedzeniem Senatu Uniwersytetu Warszawskiego, tak żeby program studiów

mógł być przedyskutowany przez Komisję Senacką UW. Dodatkowo Pani Doktor

zwróciła uwagę, że na ten moment brakuje projektu budżetu studiów, uchwały

rekrutacyjnej oraz wypracowanych limitów górnych oraz dolnych, czyli ustaleń

dotyczących minimalnej liczby studentów potrzebnych do uruchomienia studiów. W

dalszej części swojej wypowiedzi dr Anna Ogonowska przeszła do omówienia

programu studiów i podkreśliła, że studia niestacjonarne mają godzinowo mniejsze

obłożenie w porównaniu ze studiami dziennymi na kierunku europeistyka, ponieważ

nie jest możliwe zmieszczenie większej liczby godzin na studiach, które odbywają się

tylko w weekendy. W związku z tym Pan Doktor wskazała, że w paru przypadkach dwa

przedmioty zostały połączone w jeden czyli.: Instytucje Unii Europejskiej

i Procedury decyzyjne Unii Europejskiej oraz System polityczny RP i Współczesne

systemy polityczne. Dodatkowo Technologie informacyjne i komunikacyjne zostały

połączone z Systemami informacyjnymi Unii Europejskiej i Rady Europy, które mają

takie same efekty kształcenia. Kolejną zmianą w programie studiów zaocznych było

zmniejszenie liczby lektoratów z 240h na 180h oraz wycofanie z programu egzaminu z

języka obcego na poziomie B2. Dr Anna Ogonowska poinformowała Radę

Dydaktyczną, że wprowadzono również nowe przedmioty do programu m.in.:

Transformacja cyfrowa i Zielony ład oraz aktualne wyzwania w Europie.

11. W dalszej kolejności do głosu zgłosiła się dr Jadwiga Nadolska, która pogratulowała

zespołowi, który przygotował program studiów zaocznych. Następnie zapytała się

o genezę pomysłu studiów niestacjonarnych oraz jednocześnie zwróciła uwagę, że

studia niestacjonarne na kierunku europeistyka prowadzone na Wydziale musiały

zostać zamknięte z powodu braku chętnych, co było spowodowane niżem

demograficznym. Ponadto limity na studia stacjonarne na kierunku europeistyka nie

są wypełniane. Konkludując Pani Doktor zauważyła, że sam pomysł studiów

niestacjonarnych jest ciekawym pomysłem lecz ma wątpliwości co do liczby

potencjalnych chętnych na studia niestacjonarne.



12. Pani dr Anna Ogonowska podkreśliła, że wątpliwości dr Jadwigi Nadolskiej są

uzasadnione, ale zauważyła, że aktualna sytuacja demograficzna poprawiła się w

stosunku do sytuacji demograficznej sprzed kilku lat. Następnie Pani Doktor

zauważyła, że rekrutacja na studia niestacjonarne ma jeden ważny atut, mianowicie

nie ma minimalnej liczby punktów uzyskanych w kwalifikacji na studia niestacjonarne

w związku z czym potencjalna liczba kandydatów na studia nie ograniczałaby się do

kandydatów, którzy uzyskali minimum. Ponadto część studentów stacjonarnych

rozpoczyna pracę zawodową podczas studiów i nie jest w stanie pogodzić studiów

stacjonarnych z pracą, w związku z czym studia niestacjonarne umożliwiłyby

studentom, którzy wchodzą na rynek pracy na kontynuację studiów oraz pracę

zawodową.

13. Dyrektor dr hab. Kamil Zajączkowski zwrócił uwagę, że Centrum Europejskie posiada

pewne doświadczenie z studiami podyplomowymi w języku angielskim związanymi

z europeistyką, które były bardzo popularne. Zaproponował, aby w przyszłości

rozważyć studia niestacjonarne w języku angielskim, co pozwoliłoby na zwiększenie

liczby kandydatów podczas rekrutacji na studia I stopnia.

14. Przedstawicielka studentów Pani Zuzanna Około-Kułak zwróciła uwagę Rady

Dydaktycznej na jeszcze jedną potencjalną grupę osób zainteresowanych studiami

niestacjonarnymi, które zrekrutowałyby się na studia zaoczne w ramach poszerzenia

wiedzy czy w ramach specjalizacji. Oprócz tego Pani Zuzanna Około-Kułak

zaproponowała dodanie zajęć dotyczących bezpieczeństwa Unii Europejskiej, które

byłyby atrakcyjne i ciekawe dla nowo przyjętych studentów.

15. Przewodnicząca podziękowała za liczne głosy w dyskusji i poinformowała Radę

Dydaktyczną, że dyskusja będzie kontynuowana w trybie online na platformie Google



meet, gdyż Rada Dydaktyczna ma ograniczony czas ze względu na posiedzenie Rady

Naukowej Dyscyplin, które odbywa się bezpośrednio po obradach Rady Dydaktycznej.

16. W dalszej kolejności Przewodnicząca przeszła do punkt 4., czyli projektu uchwały

w sprawie minimum programowego dla kierunku studiów europeistyka, II stopień,

studia stacjonarne o profilu ogólnoakademickim od roku akademickiego 2022/2023 i

udzieliła głosu Kierownik Studiów dr Jadwidze Nadolskiej.

17. Dr Jadwiga Nadolska przekazała Radzie informację, że propozycja zmian jest związana

z nowo przyjętym programem na kierunku europeistyka, II stopnia i dostosowaniem

starego minimum do nowego programu studiów poprzez m.in. zmianę nazwy

przedmiotów, przestawienie przedmiotów z semestru letniego na zimowy lub na

odwrót czy też zmian dotyczących liczby punktów ECTS przypisanych do niektórych

przedmiotów. Konkludując swoją wypowiedź Pani Kierownik zaznaczyła, że wszelkie

zmiany w minimum programowym są spowodowane wymogiem dostosowania

minimum programowego do nowo przyjętego programu studiów.

18. Pani Dyrektor Anna Ogonowska poparła projekt uchwały.

19. Dr hab. Justyna Miecznikowska zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie nad

przyjęciem uchwały w sprawie minimum programowego dla kierunku studiów

europeistyka, II stopień, studia stacjonarne o profilu ogólnoakademickim od roku

akademickiego 2022/2023.

20. Głosowanie nr 3 – w sprawie minimum programowego dla kierunku studiów

europeistyka, II stopień, studia stacjonarne o profilu ogólnoakademickim od roku

akademickiego 2022/2023.



Głosujących: 11

Za: 11

Przeciw: 0

Wstrzymało się: 0.

21. W dalszej kolejności Przewodnicząca przeszła do punktu 5, czyli informacji o

głosowaniach w trybie obiegowym, jakie odbyły się od ostatniego posiedzenia Rady

Dydaktycznej. Przewodnicząca poinformowała Radę Dydaktyczną, że od ostatniego

posiedzenia odbyło się jedno głosowanie w trybie obiegowym: w dniu 5 kwietnia

odbyło się głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia tematu pracy

dyplomowej na kierunku europeistyka, I stopnia. Głosowało 11 osób i wszystkie osoby

zagłosowały za, nikt nie zagłosował przeciw i nikt nie wstrzymał się od głosu.

22. Następnie Przewodnicząca przeszła do punktu 6, czyli sprawy różne.

23. Wobec braku nowych zgłoszeń w sprawach różnych Przewodnicząca Rady

Dydaktycznej zakończyła dyskusję nad punktem sprawy różne.

24. Przewodnicząca podziękowała wszystkim za wniesiony wkład do Rady Dydaktycznej i

zakończyła spotkanie.

Protokół sporządził: Alexander Parmee


